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ПРЕСКЛИПИНГ 

27 май 2020 г., сряда 
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       IS1434VI.033 

       фармацевтичен съюз - писмо - искане 
        
       Фармацевтичният съюз апелира да бъде оттеглено обвинението срещу 

председателя на съсловната организация 
        
       София, 26 май /Десислава Пеева, БТА/ 

           Българският фармацевтичен съюз /БФС/ апелира да бъде прекратено 

наказателното производство и снето повдигнатото обвинение срещу 

председателя на Управителния съвет на организацията проф. Асена Стоименова. 

Това съобщиха от съсловната организация. Искането е отправено в отворено 

писмо, изпратено до прокуратурата, до Министерски съвет, до омбудсмана и до 

Министерство на здравеопазването. Проф. Стоименова беше обвинена за 

създаване на фалшива тревога, твърдейки в интервюта, че е възможен недостиг 

на лекарства.   

           Недостигът на лекарства се доказа от актовете на компетентните органи и 

от официалните изявления на български и международни организации, работещи 

в областта на контрола на лекарствоснабдяването, се казва в писмото на БФС. В 

текста на писмото се изтъкват издадените заповеди от министъра на 

здравеопазването за забрана на износ на някои лекарства заради възможен 

недостиг на българския пазар, писма от Изпълнителната агениця по лекарства до 

министъра на здравеопазването, в които се посочва вероятен недостиг в 

България заради производствени причини, спиране на вноса на територията на 

ЕС, повишено търсене и увеличен паралелен износ.  

           С актовете на министъра на здравеопазването и писмата от ИАЛ официално 

е потвърден възможният, а за някои продукти вече съществуващият недостиг на 

лекарства в страната. Изказванията на проф. Стоименова са след датата на 

съставяне на писмата на ИАЛ и се явяват доказани към момента на изнасянето на 

информацията пред обществото. Те  не могат да се квалифицират като 

неистински или фалшиви, допълват още от БФС.              

           Продължаването на наказателното преследване е неоснователно и би 

повдигнало въпроси каква е целта му, както и по каква причина не са повдигнати 

обвинения на представители на институциите на ЕС, на министъра на 

здравеопазването и на представители на ИАЛ за еднакви по съдържание 

твърдения, се посочва още в писмото.   

 

www.capital.bg, 26.05.2020 г.  

https://www.capital.bg/politika_i_ikonomika/zdraveopazvane/2020/05/26/407

1419_farmacevtite_nastoiavat_prokuraturata_da_svali/ 

 

Фармацевтите настояват прокуратурата да свали обвиненията срещу 

председателя им 

 

Според отворено писмо до институциите експертните изказвания за 
недостиг на лекарства са се потвърдили и в ЕС, и в България 
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Десислава Николова 

Българският фармацевтичен съюз (БФС) настоя в отворено писмо до 

прокуратурата, омбудсмана, Министерския съвет и здравното министерство да 

бъде прекратено наказателното производство и снето повдигнатото обвинение за 

създадена фалшива тревога срещу председателя на БФС проф. Асена Стоименова. 

Тя беше обвинена в началото на април заради интервюта по БНТ и БНР, в които 

предупреждаваше, че трябва да се вземат мерки за преодоляване на очаквания 

недостиг на лекарства по време на корона кризата. В нейна подкрепа аптеките и 

работещите в тях фармацевти и помощник-фармацевти протестираха седмици 

наред в обедната си почивка за дезинфекция на аптеките с плакати: "Аз съм 

фармацевт! Аз съм Асена Стоименова! Не ме е страх!" 

От фармацевтичния съюз изтъкват, че няколко дни преди изказванията на 

Стоименова Изпълнителната агенция по лекарствата вече е изпратила 

информация за възможен недостиг на лекарства в България до здравното 

министерство, а след това Кирил Ананиев е издал заповед за спиране на износа на 

определени лекарства, за да се предотврати липсата им за българските пациенти.  

Проф. Стоименова беше обвинена по член в Наказателния кодекс, който 

предвижда наказания за подаване на фалшиви сигнали на телефон 112 до Спешна 

помощ и до МВР, например - за подаване на фалшиви сигнали за поставено 

взривно устройство или за викане на линейка без нужда.  

Причината беше, че по време на извънредно положение е подала фалшив сигнал 

пред националните медии за евентуална липса на лекарства и е споменала, че се 

очаква недостиг.  

Какво е недостигът 

По принцип недостиг на определени лекарства има по всяко време на годината, 

като те отсъстват постоянно или временно от пазара по производствени и 

маркетингови причини. Годишно, заради тежката ценова регулация на 

медикаментите в България, средно 500 продукта преустановяват регистрацията 

си и повече не се продават в страната. По реда на Закона за достъп до обществена 

информация "Капитал" получи отговори от ИАЛ, според които от 1 февруари до 

15 април на пазара са липсвали общо 125 вида медикаменти, като една част от тях 

са от списъка на Световната здравна организация с продукти за лечение на 

COVID-19.  

Държавата и недостигът на лекарства 

Няколко седмици преди изявленията на проф. Стоименова лекарствената агенция 

изпраща писма, в които настоява да бъде уведомена за очакван недостиг на 

медикаменти по списъка на СЗО и в други терапевтични групи. Няколко дни 

преди интервютата на председателя на БФС агенцията е изпратила две писма до 

здравното министерство, за които се посочва вероятен недостиг на територията 

на България поради производствени причини, спиране на вноса на територията 

на Европейския съюз, повишено търсене и увеличен паралелен износ. В актовете 

на ИАЛ изрично се твърди, че ежеседмично постъпват сигнали за липса в 

лекарствената мрежа на определени продукти и невъзможност за пациентите да 

се снабдят с тези продукти, което съставлява опасност за здравето им. В резултат 

министърът забранява износа на тези продукти временно.  

От БФС допълват, че европейският комисар по здравеопазването Стела 

Кириакиду и представляващите Европейската агенция по лекарствата 

неколкократно са предупреждавали през месец април за текущ недостиг на 
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медикаменти около коронавирусната криза, а в подкрепа на експертната позиция 

на Стоименова са се обявили над 450 хил. магистър-фармацевти от Европейския 

съюз чрез позицията на Фармацевтичната група на ЕС.  

"С актовете на министъра на здравеопазването и писмата на изпълнителния 

директор на ИАЛ е потвърден възможният, а за някои продукти вече 

съществуващият недостиг на лекарствени продукти в България. Изказванията на 

проф. Стоименова са след датата на съставяне на посочените писма и се явяват 

доказани към момента на изнасянето на информацията пред обществото. Те не 

могат да се квалифицират като неистински или фалшиви. Поради това БФС 

апелира незабавно да се оттегли повдигнатото обвинение срещу проф. Асена 

Стоименова относно доказалата истинността си нейна експертна позиция", се 

казва в писмото от БФС. От организацията допълват, че продължаването на 

наказателното преследване е неоснователно и би повдигнало въпроси каква е 

целта му, както и по каква причина не са повдигнати обвинения на представители 

на институциите на ЕС, на министъра на здравеопазването и на представители на 

Изпълнителната агенция по лекарствата за сходни думи и еднакви по 

съдържание твърдения. 

 

www.news.bg, 26.05.2020 г. 

https://news.bg/crime/spirane-na-deloto-sreshtu-prof-asena-stoimenova-iskat-

ot-farmatsevtichniya-sayuz.html 

 

Спиране на делото срещу проф. Асена Стоименова искат от Фармацевтичния 

съюз 

 

За прекратяване на делото, заведено срещу председателя на Българския 

фармацевтичен съюз (БФС) проф. Асена Стоименова, призовават от самата 

организация, цитирани от "24 часа". 

Искането е отправено в отворено писмо, изпратено до прокуратурата, до 

Министерския съвет, до омбудсмана и до Министерството на здравеопазването.  

Припомняме, проф. Стоименова беше обвинена за създаване на фалшива тревога, 

твърдейки в интервюта, че е възможен недостиг на лекарства в началото на 

извънредното положение, когато мнозина се опитаха да се запасят и с лекарства. 

В писмото от Фармацевтичния съюз се изтъква, че такъв недостиг на лекарства е 

доказан от актовете на компетентните органи и от официалните изявления на 

български и международни организации, които отговарят за контрола на 

разпространението на лекарствата. 

В текста са цитирани и заповеди от министъра на здравеопазването Кирил 

Ананиев за забрана на износ на някои лекарства заради възможен недостиг на 

българския пазар, както и писма от Изпълнителната агенция по лекарства до 

министъра на здравеопазването, в които се посочва вероятен недостиг в 

България заради производствени причини, спиране на вноса на територията на 

ЕС, повишено търсене и увеличен паралелен износ.  

Възможният, а и реалният недостиг на лекарства в страната за някои 

медикаменти, е потвърден с актовете на министъра на здравеопазването и 

писмата от Изпълнителната агенция по лекарствата (ИАЛ). Изказванията на 

проф. Стоименова са след датата на съставяне на писмата на ИАЛ и се явяват 

доказани към момента на изнасянето на информацията пред обществото. Те не 

могат да се квалифицират като неистински или фалшиви, допълват още от БФС.  
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Продължаването на наказателното преследване е неоснователно и би повдигнало 

въпроси каква е целта му, както и по каква причина не са повдигнати обвинения 

на представители на институциите на ЕС, на министъра на здравеопазването и на 

представители на ИАЛ за еднакви по съдържание твърдения, пишат от 

Фармацевтичния съюз.  

Припомняме, на 10 април стана ясно, че прокуратурата е повдигнала обвинения 

на шефа на Българския фармацевтичен съюз заради неоснователни твърдения за 

очаквана липса на лекарства. Обвинението за всяване на паника бе на база на 

интервю на проф. Стоименова. 

След това от Националната пациентска организация изразиха загрижеността си 

към обвиненията срещу Стоименова . 

Според адвокат Михаил Екимджиев обвинението срещу нея нямало да мине в 

съда. 

Междувременно от Фармацевтичния съюз сезираха Европарламента за 

обвинението срещу своя председател.  

На 22 април Софийският районен съд отмени паричната гаранция в размер на 20 

000 лева на шефа на Българския фармацевтичен съюз проф. Асена Стоименова. 

 

www.actualno.com, 26.05.2020 г. 

https://www.actualno.com/crime/farmacevtichnijat-syuz-izvadi-pisma-i-

zapoved-na-ananiev-za-da-poiska-padane-na-obvinenieto-sreshtu-predsedatelja-

si-news_1466009.html 

 

Фармацевтичният съюз извади писма и заповед на Ананиев, за да поиска 

падане на обвинението срещу председателя си 

 

Българският фармацевтичен съюз (БФС) се обръща към компетентните органи с 

искане да бъде прекратено наказателното производство и снето повдигнатото 

обвинение за създадена фалшива тревога срещу председателя на Управителния 

съвет на БФС проф. Асена Стоименова. Това пише в официално писмо на съюза. 

Припомняме, че срещу нея беше повдигнато обвинение заради всяване на 

паника, но съдът не ѝ поиска гаранция, както желаеше прокуратурата - с 

мотив, според защитата на проф. Стоименова, че съдът не е убеден дали 

професорът може да носи вина по така повдигнатото обвинение. 

Сега Фармацевтичният съюз иска падане на обвинението, с нарочно писмо, 

заради актове на на компетентните органи и от официалните изявления на 

български и международни организации, натоварени с контрола на 

лекарствоснабдяването, като изброява въпросните актове. 

"На 30.04.2020 г. министърът на здравеопазването издаде заповед, с която 

забрани износа на десетки лекарствени продукти за лечение на хронични и 

общественозначими заболявания като диабет, шизофрения и онкологични 

болести с мотива, че е постъпила информация за възможен недостиг и липсата им 

на територията на България. Няколко дни преди дадените на 7 април 2020 г. 

интервюта от проф. Стоименова (бел. ред. - заради които ѝ беше повдигнато 

обвинение), на 1.04.2020 г. и на 3.04.2020 г. Изпълнителната агенция по 

лекарствата (ИАЛ) е изпратила две писма до министъра на здравеопазването със 

списъци с лекарствени продукти, за които се посочва вероятен недостиг на 

територията на България поради производствени причини, спиране на вноса на 

територията на Европейския съюз, повишено търсене и увеличен паралелен 
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износ. В актовете на ИАЛ изрично се твърди, че ежеседмично постъпват сигнали 

за липса в лекарствената мрежа на определени продукти и невъзможност за 

пациентите да се снабдят с тези продукти, което съставлява опасност за здравето 

им", пише в писмото на Фармацевтичния съюз. 

"В изявления на представляващите Европейската агенция по лекарствата (ЕМА) 

нeколкократно бе посочено, че държавите членки са изправени пред реална 

възможност и текущ недостиг на определени лекарствени продукти, както и че 

една от причините е намаляване на производството в Китай и в Индия. 

Европейският комисар по здравеопазване и безопасност на храните г-жа Стела 

Кириакиду ясно изказа вероятността от недостиг на лекарствени продукти в 

държавите-членки на 8 април 2020 година", пише още в писмото. 

Според БФС, всичко това значи, че "е потвърден възможният, а за някои продукти 

вече съществуващият недостиг на лекарствени продукти в България". 

"Изказванията на проф. Стоименова са след датата на съставяне на посочените 

писма и се явяват доказани към момента на изнасянето на информацията пред 

обществото. Те не могат да се квалифицират като неистински или фалшиви. 

Поради това БФС апелира незабавно да се оттегли повдигнатото обвинение срещу 

проф. Асена Стоименова относно доказалата истинността си нейна експертна 

позиция", казват от Фармацевтичния съюз, като прилагат към писмото си две 

писма от Изпълнителна агенция по лекарствата (ИАЛ) до здравния министър 

Кирил Ананиев с предложения за забрана на износ на определени препарати. 

Съответно е цитирана и заповед на Ананиев РД-01-246/30.04.2020 г., която касае 

забрана на износа на определени лекарствени продукти! 

"Продължаването на наказателното преследване е неоснователно и би 

повдигнало въпроси каква е целта му, както и по каква причина не са повдигнати 

обвинения на представители на институциите на ЕС, на министъра на 

здравеопазването и на представители на Изпълнителната агенция по лекарствата 

за сходни думи и еднакви по съдържание твърдения. БФС изразява увереност, че 

органите на наказателното производство ще приключат компетентно в 

следващите дни този случай", завършва писмото. 

Още: "Проф. Стоименова: Виждам, че живеем в държава, в която професор 

може да бъде обвинен за експертно мнение" 

 

www.cross.bg, 26.05.2020г.  

https://www.cross.bg/lekarstva-stoimenova-suyuz-1633483.html 

 

Спиране на делото срещу проф. Асена Стоименова искат от Фармацевтичния 

съюз 

 

За прекратяване на делото, заведено срещу председателя на Българския 

фармацевтичен съюз (БФС) проф. Асена Стоименова, призовават от самата 

организация, цитирани от "24 часа". 

Искането е отправено в отворено писмо, изпратено до прокуратурата, до 

Министерския съвет, до омбудсмана и до Министерството на здравеопазването. 

Припомняме, проф. Стоименова беше обвинена за създаване на фалшива тревога, 

твърдейки в интервюта, че е възможен недостиг на лекарства в началото на 

извънредното положение, когато мнозина се опитаха да се запасят и с лекарства. 

В писмото от Фармацевтичния съюз се изтъква, че такъв недостиг на лекарства е 

доказан от актовете на компетентните органи и от официалните изявления на 
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български и международни организации, които отговарят за контрола на 

разпространението на лекарствата. 

В текста са цитирани и заповеди от министъра на здравеопазването Кирил 

Ананиев за забрана на износ на някои лекарства заради възможен недостиг на 

българския пазар, както и писма от Изпълнителната агенция по лекарства до 

министъра на здравеопазването, в които се посочва вероятен недостиг в 

България заради производствени причини, спиране на вноса на територията на 

ЕС, повишено търсене и увеличен паралелен износ. 

Възможният, а и реалният недостиг на лекарства в страната за някои 

медикаменти, е потвърден с актовете на министъра на здравеопазването и 

писмата от Изпълнителната агенция по лекарствата (ИАЛ). Изказванията на 

проф. Стоименова са след датата на съставяне на писмата на ИАЛ и се явяват 

доказани към момента на изнасянето на информацията пред обществото. Те не 

могат да се квалифицират като неистински или фалшиви, допълват още от БФС. 

Продължаването на наказателното преследване е неоснователно и би повдигнало 

въпроси каква е целта му, както и по каква причина не са повдигнати обвинения 

на представители на институциите на ЕС, на министъра на здравеопазването и на 

представители на ИАЛ за еднакви по съдържание твърдения, пишат от 

Фармацевтичния съюз.  

Припомняме, на 10 април стана ясно, че прокуратурата е повдигнала обвинения 

на шефа на Българския фармацевтичен съюз заради неоснователни твърдения за 

очаквана липса на лекарства. Обвинението за всяване на паника бе на база на 

интервю на проф. Стоименова. 

След това от Националната пациентска организация изразиха загрижеността си 

към обвиненията срещу Стоименова . 

Според адвокат Михаил Екимджиев обвинението срещу нея нямало да мине в 

съда. 

Междувременно от Фармацевтичния съюз сезираха Европарламента за 

обвинението срещу своя председател.  

На 22 април Софийският районен съд отмени паричната гаранция в размер на 20 

000 лева на шефа на Българския фармацевтичен съюз проф. Асена Стоименова. 

 

www.mediapool.bg, 26.05.2020 г.  

https://www.mediapool.bg/lekarstva-naistina-sa-lipsvali-kogato-liderat-na-

farmatsevtite-beshe-obvinena-za-vsyavane-na-panika-news307812.html 

 

Лекарства наистина са липсвали, когато лидерът на фармацевтите беше 

обвинена за всяване на паника 

 

Фармацевтичният съюз настоява за сваляне на обвиненията срещу проф. 
Асена Стоименова 
 

Мартина Бозукова  

Българският фармацевтичен съюз (БФС) настоя в отворено писмо до 

институциите да бъде прекратено наказателното производство и снето 

повдигнатото обвинение за всяване на паника срещу председателя на 

организацията проф. Асена Стоименова. 

Писмото е адресирано до прокуратурата, правителството, омбудсмана и 

Министерството на здравеопазването и е подкрепено с кореспонденция между 
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официални институции, от които е видно, че липси и недостиг на медикаменти 

действително е имало, когато Стоименова е предупредила за тези рискове. 

Стоименова получи обвинение от прокуратурата на 10 април за всяване на паника 

заради нейни интервюта, в които предупреждава за опасността от недостиг и 

липса на лекарства в условията на пандемия. Прокуратурата твърди, че с 

изакзаванията си Стоименова "буди неоснователна тревога" у гражданите в 

условията на извънредно положение и деянието е с висока обществена опасност. 

МЗ е спряло износа на дефицитни лекарства след сигнали от ИАЛ 

От съсловната организация разпространиха във вторник писма на 

Изпълнителната агенция по лекарствата (ИАЛ) до здравния министър, от които 

става ясно, че недостиг на медикаменти и риск пациенти да останат без лечение 

действително е имало. От съсловната организация посочват, че изказаното от 

проф. Стоименова експертно мнение за възможни случаи на недостиг на 

лекарствени продукти е било потвърдено както от актове на българските власти, 

така и от изявления на български и международни организации, натоварени с 

контрола на лекарствоснабдяването. Затова твърденията ѝ не могат да бъдат 

определени като неистински или фалшиви и е редно обвиненията срещу нея да 

бъдат свалени. 

От БФС дават пример със заповед на здравния министър Кирил Ананиев от 30 

април, с която беше забранен износът на определени лекарства за диабет, 

онкологични заболявания, шизофрения и др. Заповедта е предшествана от две 

писма на Изпълнителната агенция по лекарствата (ИАЛ) до здравния министър 

от началото на април, от които става ясно , че има риск от недостиг на определени 

лекарства заради производствени проблеми, спиране на вноса у нас, повишено 

търсене или паралелен износ. 

В писмата на ИАЛ изрично се твърди, че всяка седмица постъпват сигнали за 

липса в лекарствената мрежа на определени продукти и невъзможност за 

пациентите да се снабдят с тях, което представлява опасност за здравето им. 

От едно от писмата на ИАЛ до здравния министър например е видно, че една от 

фармацевтичните компании, производител основно на инсулинови продукти, е 

поискала износът им да бъде забранен. Наред с тях има и препарати срещу 

онкологични заболявания и шизофрения. Директорът на ИАЛ посочва, че 

същевременно са постъпили уведомления за износ на хиляди и дори десетки 

хиляди опаковки от тези продукти през февруари и март. Паралелно с това в ИАЛ 

постоянно постъпват оплаквания от пациенти за липсата на тези лекарства. 

Те са били засечени като проблемни и от Българската организация за 

верификация на лекарствата, тъй като често били обект на отклонения от 

законната верига на доставки. Въпросните медикаменти освен това били 

засечени, че се продават от аптеки на дистрибутори, което е в нарушение на 

закона, защото у нас търговците на дребно с лекарства нямат право да продават 

на търговци на едро. Това е една от обичайните схеми за отклоняване на 

лекарства от аптечната мрежа за износ. 

Дори Софийската градска прокуратура била възложила на ИАЛ проверка относно 

липсата на един от инсулиновите продукти в аптечната мрежа. Заради това ИАЛ 

препоръчва забрана за износ на въпросните продукти от българския пазар и 

следва заповед на здравния министър, с която износът им действително беше 

забранен. 
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По същия начин заради производствени проблеми и временно преустановен внос 

на медикаменти за пациенти с нарушения на щитовидна жлеза, износът им е бил 

спрян поради опасност от недостиг. 

БФС: Рискът е бил факт, когато Стоименова е предупредила 

От Фармацевтичния съюз коментирраха, че изказванията на проф. Стоименова са 

след датата на съставяне на въпросните писма. Т.е. когато Стоименова и изнесла 

пред медиите опасенията за недостиг на лекарства, това са били твърдения, вече 

подкрепени с доказателства и не могат да се квалифицират като неистински или 

фалшиви. Затова съсловната организация апелира незабавно да се оттегли 

повдигнатото обвинение срещу проф. Стоименова. 

"Фактите, които са доказани в описаните официални писма и заповед, оборват и 

твърденията на представители на обществени организации и други публични 

личности и политици, че в България няма недостиг на лекарствени продукти. 

БФС би могъл да насочи пациентите, които се обръщат със сигнали за недостиг, 

към посочените лица да им укажат как могат да се снабдят с тях в момента", се 

казва в писмото на организацията. 

"Продължаването на наказателното преследване е неоснователно и би 

повдигнало въпроси каква е целта му, както и по каква причина не са повдигнати 

обвинения на представители на институциите на ЕС, на министъра на 

здравеопазването и на представители на Изпълнителната агенция по лекарствата 

за сходни думи и еднакви по съдържание твърдения. БФС изразява увереност, че 

органите на наказателното производство ще приключат компетентно в 

следващите дни този случай", се казва още в писмото. 

В изявления на представляващите Европейската агенция по лекарствата (ЕМА) 

нeколкократно бе посочено, че държавите членки са изправени пред реална 

възможност и текущ недостиг на определени лекарствени продукти, както и че 

една от причините е намаляване на производството в Китай и в Индия. 

Европейският комисар по здравеопазване и безопасност на храните Стела 

Кириакиду също ясно изказа вероятността от недостиг на лекарствени продукти 

в държавите членки на 8 април 2020 г.  

Стоименова получи мощна подкрепа от съсловието, правозащитни и медийни 

организации, а Българският фармацевтичен съюз сезира за казуса редица 

европейски институции, сред които Фармацевтичната група на Европейския съюз 

(PGEU), Европейския парламент и Европейската комисия и Агенцията на ЕС за 

основните права. Съсловната организация на фармацевтите поиска на европейско 

ниво реакция, както и официална позиция, с която да се гарантира правото на 

свободно изразяване на експертно мнение в условията на извънредно положение. 

 

 

www.bnr.bg, 26.05.2020 г. 

https://bnr.bg/horizont/post/101282323/prof-georgi-momekov-

saotnoshenieto-polza-risk-pri-hidroksihlorohina-ostava-neasno 

 

Проф. Момеков: Неясно е съотношението полза - риск при 

хидроксихлорохина 

 

 „Спирането на набирането на група за изследване с хидроксихлорохин е въз 

основа на статия, публикувана в престижно медицинско списание. Тази статия е 

писана от статистици и е базирана на данни от хоспитализирани пациенти от 
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различни клиники. Касае се за няколко хиляди души и са налични 

неблагоприятни резултати“. Това поясни пред БНР проф. Георги Момеков, 

председател на Българското научно дружество по фармация. 

Световната здравна организация обяви днес, че временно е преустановила 

клиничните изпитания с хидроксихлорохин при пациенти с Covid-19, които тя 

извършва с партньорите си в различни страни. 

По думите на проф. Момеков съотношението полза - риск остава неясно, защото 

ползите са несигурни. 

 „Трябва много да се внимава при старта на терапията… При тази болест има една 

интензивна терапия, която е много важна и тя не се различава от интензивната 

терапия от всяка придобита в обществото вирусна пневмония. Този медикамент 

би трябвало да се прилага само при хора, при които тежестта на заболяването 

позволява да считаме, че съотношението полза-риск е добро и при хора, при 

които няма противопоказания, тъй като това лекарство има много странични 

ефекти“. 

В предаването „Нещо повече“ проф. Георги Момеков допълни, че една от най-

големите фармацевтични компании провежда плацебо контролирано 

рандомизирано проучване, които ще решат съдбата на хидроксихлорохина.  

Интервюто с проф. Георги Момеков можете да чуете в звуковия файл. 

 

 

 

 

 

www.bnr.bg, 26.05.2020 г. 

https://bnr.bg/horizont/post/101282136/eksperti-savetvat-da-se-vnimava-pri-

lechenie-na-covid-19-s-hidroksihorohin 

 

Експерти съветват да се внимава при лечение на Covid-19 с хидроксихорохин 

 

Трябва много точно да се прецени дали и кога да започне прилагането на 

лечението на пациенти с Covid-19 с хидроксихорохин, като се има предвид 

тежестта на заболяването. Това каза пред „Хоризонт“ проф. Георги Момеков, 

председател на Българското научно дружество по фармация по повод 

информацията, че Световната здравна организация временно спира клиничните 

изпитания с този медикамент. 

Съотношението полза-риск остава неясно, посочи проф. Момеков. 

 „Ползите са съмнителни. Има няколко европейски групи, които го подкрепят, той 

е включен в много ръководства – белгийско, холандско и други, с уговорката, че 

трябва да се внимава много на старта на терапията. Само при хора, които нямат 

противопоказания. Този медикамент може да се приложи само при хора, при 

които тежестта на заболяването позволява да считаме, че съотношението полза 

към риск е добро – рискът от потенциалните вреди е по-малък от очакваната 

полза“, добави той. 

Според главния държавен здравен инспектор доц. Ангел Кунчев медикаментът 

може да бъде използван, но само под лекарско наблюдение. 

„Това, че е спряно изследването на Световната здравна организация, не значи, че 

препаратът не може да бъде ползван, както и сега се ползва в много голям брой 
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страни, включително и най-засегнатите. Но това може, както е и в България, да 

става само под контрола на лекари и само в лечебно заведение“. 

 

www.news.bg, 26.05.2020г. 

https://news.bg/politics/ot-balgarskata-bolnichna-asotsiatsiya-iskat-talkuvane-

na-promeni-v-nrd.html 

 

От Българската болнична асоциация искат тълкуване на промени в НРД 

 

От Българската болнична асоциация искат тълкуване ще се отработват ли и ще се 

връщат ли пари, предоставени на болниците по време на извънредното 

положение. 

Писмото е изпратено до здравния министър Кирил Ананиев, председателя на БЛС 

д-р Иван Маджаров, шефа на НЗОК Петко Салчев и председателя на 

парламентарната комисия по здравеопазване Даниела Дариткова. 

Повод за настояването за тълкуване са промени в индивидуалните договори на 

болниците за работа при неблагоприятни условия от месец април.  

"Специалните мерки за работа при неблагоприятни условия засягат всички", се 

казва в писмото и очакват тълкуване на двусмислени текстове, за да има 

спокойствие в бранша. 

 

VINF  11:41:01  26-05-2020     MH1140VI.016 

       лекарски съюз - проучване 
        

       Лекарският съюз започва проучване за заболеваемостта сред медиците и 

работата им в условията на COVID-19 

                   София, 26 май /Десислава Пеева, БТА/ 

           Българският лекарски съюз /БЛС/ започва проучване за заболеваемостта 

сред медиците и работата им в условията на COVID-19. Това съобщиха от 

съсловната организация. 

       Проучването е анонимно, включва 21 въпроса и ще бъде направено чрез 

телефонна 

       анкета сред 1000 лекари от цялата страна. 

           Целта на изследването е да се получи информация за здравните проблеми 

       сред лекарското съсловие, за осигуреността с лични предпазни средства 

       на медиците и трудностите, които епидемията от COVID-19 предизвика. 

       Лекарите ще бъдат питани и дали са ставали жертва на агресия по време на 

работа. 

          Националното проучване сред лекарите ще бъде осъществено от 

социологическа агенция. 

 

www.bnt.bg, 26.05.2020 г. 

https://news.bnt.bg/news/zdravnite-vlasti-shte-analizirat-deinostta-na-

bolnicite-sled-stres-testa-ot-covid-19-1056557news.html 

 

Здравните власти ще анализират дейността на болниците след стрес теста от 

COVID-19 
 

Альоша Шаламанов 
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На редовния брифинг на Оперативния щаб за борба със заразата тази сутрин, доц. 

Ангел Кунчев съобщи, че кризата с COVID-19 е била голямо изпитание за всички 

системи, най-вече за здравната. 

Безпрецедентният стрес тест на здравната система показал силните и слабите 

страни на болничната ни система. 

Доц. Ангел Кунчев - главен държавен здравен инспектор: От всяка една гледна 

точка. И като сгради, и като оборудване, и като кадри, и като квалификация. 

Предстоят анализи на дейността на болниците. 

Доц. Ангел Кунчев - главен държавен здравен инспектор: На реалната и не 

толкова реалната дейност на болниците. Което ще даде много по-точна картина 

на това кои болници са гръбнака на здравеопазването в България и на кои можем 

да разчитаме като цяло. 

Едно е сигурно, системата за обществено здраве трябва да бъде укрепена. 

Доц. Ангел Кунчев - главен държавен здравен инспектор: Тъй като е очевидно, че 

една такава сравнително малка система- тя се състои от под 2500 души. Всъщност 

пое първия и основен удар. Te обслужват над 30 сухоземни медицински КПП-та. 

Те организираха карантината на над 70 000 души в България. 

Обучението по вирусология и епидемиология на студентите по медицина ще се 

засили, обясни Кунчев. Според него пандемията от коронавирус има и 

положителни ефекти. 

Доц. Ангел Кунчев - главен държавен здравен инспектор: Изграждането на 

информационната система на страната по отношение на COVID. Нещо което 

обикновено отнема месеци и години. В случая беше направено за по-малко от 2 

месеца. 

Новите технологии влезли в производството на дезинфектанти, а екип от 

български и италиански учени работи по нов термометър, допълни Кунчев. 

 

www.bgonair.bg, 26.05.2020 г. 

https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/194470-tryabva-da-se-predvidyat-

vazmozhnosti-za-distantsionno-nablyudenie-na-patsienti 

 

Призив: Да се премине към дистанционно наблюдение на пациенти 
 

Истинският център на здравеопазването трябва да е удобството на 
пациента, обясни д-р Станимир Хасърджиев 

 
Срокът на валидност на протоколите за скъпоструващо лечение на хронично 

болни пациенти, който е изтекъл по време на извънредното положение, се 

удължава служебно от НЗОК за времето на извънредното положение и два месеца 

след неговата отмяна при условия и по ред, определени от нея. 

Хронично болните пациенти са най-засегнати в дните на пандемията. На 

практика почти всички починали са с придружаващи заболявания. Разработваме 

различни мерки, за да предпазим хората, когато имат хронични заболявания, без 

да се налага да излизат. В четвъртък ще обявим конкретните мерки, за да се 

облекчи максимално процедурата и да имат достъп до максимално много 

електронни услуги. Това каза за "Денят ON AIR" председателят на Националната 

пациентска организация д-р Станимир Хасърджиев. 

По думите му това не е първата крачка към електронна здравна система.  

"Където е възможно, трябва процедурите трябва да се изнесат извън лечебните 

заведения. По-скъпо от това да влезеш в болница няма. Истинският център на 
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здравеопазването трябва да е удобството на пациента. Сега трябва да се запази 

статуквото, но да се предвидят възможности за дистанционно наблюдение", 

допълни Хасърджиев.  

"Тази ситуация принуди системата да обърне внимание на хората, а не само на 

отчетите и то в най-бързо изчезващата държава", коментира той за Bulgaria ON 

AIR. 

Набавянето на печат, личен подпис и то от болни хора, които живеят далеч, 

трябвало да отпадне. Според д-р Хасърджиев просто трябва да вземем добрия 

опит и да го приложим. 

 

www.zdrave.net, 26.05.2020 г.  

https://www.zdrave.net/-/n13382 

 

Според Националната програма за развитие БЪЛГАРИЯ 2030: 

 

До 2030 г. всички аптеки с е-рецепта, всички болници – с достъп до 

медицинското досие 

 

Над 45 млн. лв. ще бъдат вложени в развитието на електронното 
здравеопазване, повечето са от структурни фондове на ЕС 
 

Владимир Попов 

До 2030 година ще бъдат разработени интегриран електронен портал и 

приложение за гражданите, предоставящи централизирани услуги за електронно 

здравеопазване, включително здравна информационна система, здравен профил 

и мониторинг на състоянието, телемедицина, лекарствени предписания и 

административни услуги. 

Това е записано в Детайлизираната стратегия по Приоритет 12 „Здраве и спорт“ 

на Националната програма за развитие БЪЛГАРИЯ 2030, в частта й за Електронно 

здравеопазване, качена за обществена консултация на сайта на здравното 

министерство. 

Според нея до 2030-та година 

всички аптеки у нас трябва да имат внедрена е-рецепта 

В документа е записано, че лечебните заведения за извънболнична помощ, които 

позволяват записване за преглед онлайн, в момента са едва 15%, но след 10 

години всички би трябвало да го правят. До 2030 година също така всички 

болници трябва да имат достъп до медицинското досие на пациента. 

Общо сумите, които ще бъдат използвани за електронното здравеопазване, са над 

45 млн. лв. -  45 126 000 лв. 

Трябва да бъде създадена Национална здравна информационна система, като за 

това ще са необходими 12 млн. лв. Парите ще дойдат от структурни фондове на 

ЕС, е записано в стратегията. „Тя ще интегрира всички софтуерни приложения, 

имащи отношение към здравето на човека.  В резултат на въвеждането на НЗИС и 

други системи за електронно здравеопазване ще бъдат подобрени прозрачността 

в управлението на финансовите разходи, както и дейностите по организация, 

контрол, планиране и прогнозиране в системата на здравеопазването. Ще бъде 

осигурена възможност за оценка на качеството и безопасността на медицинското 

обслужване”, смятат от МЗ. 

За 
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въвеждането на дистанционни здравни услуги ще са необходими 2.5 млн. лв., 

като те отново ще бъдат от структурните фондове на ЕС. Мерките в тази област 

включват: разработване и прилагане на телемедицината (особено за пациенти в 

труднодостъпни и отдалечени райони, както и за пациенти със специфични 

потребности – болни с хронични заболявания, възрастни хора и др.) и въвеждане 

на иновативни приложения за мобилни услуги за наблюдение на състоянието на 

пациентите. Крайната цел е принос в подобряването на достъпа на населението 

до качествени здравни услуги. 

С 18,126 млн. пък ще бъдат направени информационните системи в 

здравеопазването. Средставата ще бъдат осигурени от бюджета на МЗ, 

структурни фондове на ЕС и Механизма за свързване на Европа (CEF). 

Мерките в тази област включват: изграждане и/или надграждане и интеграция на 

информационните системи в електронното здравеопазване с информационни 

системи в други области с оглед подобряване на превенцията и качеството на 

живот на гражданите. Надграждане на софтуерните приложения на 

изпълнителите на медицинска помощ и аптеки, свързани с новите модели на 

отчитане, които ще бъдат наложени от НЗИС и за осигуряване на оперативна 

съвместимост при обмен на медицински данни. 

3 млн. лв. от структурните фондове на ЕС ще бъдат насочени към сигурността на 

информацията и личните данни. Мерките в тази област включват: разработване 

на правила, процедури и мерки за осигуряване на киберсигурността на  НЗИС и 

други системи за електронно здравеопазване, както и такива за спазване на 

законодателството за защита на личните данни, включително относно 

анонимизираните и псевдонимизираните на здравни данни. Ще бъде изградена 

платформа за наблюдение, анализ и контрол на логове, мрежови трафик, 

системни файлове и управление на инциденти. 

Друг сектор от електронното здравеопазване е изграждането на големи масиви от 

здравни данни. Това ще струва 3,5 млн. лв., отново от структурните фондове на 

ЕС. Мерките там включват създаване на функционалности за анализ на 

дейностите и резултатите на държавната здравна политика въз основа на големи 

масиви от здравни данни. Ще бъде създадена възможност за по-добро използване 

на здравните данни в научните изследвания и иновациите с цел подпомагане на 

персонализираното здравеопазване, по-добрите здравни интервенции и по-

ефективна система за здравеопазване и социални грижи. 

Структурните фондове на ЕС ще осигурят и 6 млн. лв., които ще бъдат за 

„Капацитет за въвеждане на системи за електронно здравеопазване”. Там ще се 

подобряват знанията и уменията на здравните специалисти за събиране, анализ и  

защита на здравните данни, включително посредством определяне на изисквания 

за учебните програми в областта на цифровото здравеопазване за здравни 

специалисти и създаване на програми за обучение през целия живот, които да 

обхващат специфични набори от цифрови умения.  

С целия документ можете да се запознаете тук.Периодът на обществената 

консултация е до 09.06.2020 г. 

 

 
27.05.2020 г., с. 7 

 

Проучване в „Lancet" на американски и европейски лекари разкри: 
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Хлорохинът увеличава риска от смърт при Covid-19 

 

Медикаментите за малария са противопоказни 
 

Изследвани са 96 000 пациенти от 671 болници от 6 континента 
 
ТРУД 

Хидроксихлорохинът и хлорохинът не само че не намаляват, но дори значително 

увеличават риска от фатален край при пациенти с коронавирус. Това показва ново 

проучване, публикувано в специализираното медицинско издание „ Lanсеt". 

Негови автори са четирима лекари - Мандип Мехра (преподавател в 

медицинското училище на Харвард и директор на сърдечно-васкуларния център 

„Бригам" в Бостън), Сапан Десаи (сърдечно-съдов хирург в Чикаго), Франк 

Рушицка (директор на сърдечна клиника в университетската болница в Цюрих, 

член на Европейското дружество по кардиология), Амит Пател (американски 

сърдечен хирург, работи в университета на Юга в отдела за биомедицинско 

инженерство). 

За да се докаже доколко ефикасни са хидроксихлорохинът и хлорохинът - 

първоначално изработени за лечението на малария, медицински специалисти са 

извършили анализ на клиничното развитие на Covid-19 при 96 000 пациенти от 

671 болници от 6 континента. 

Наблюдаваните лица са били разделени на 4 групи -такива, лекувани с хлорохин; 

лекувани с хлорохин и макролиди (група антибиотици, към които спада и 

азитромицинът); лекувани с хидроксихлорохин; и лекувани с хидроксихлорохин 

и макролиди. Други пациенти били част от контролна група. 

След като медиците определили нивото на смъртност за всяка една от 

анализираните групи, те забелязали, че има значителни разлики. В контролната 

група починали 9,3% от пациентите, което е по-малко   от   средното (11,1%). 

Било установено, че при тези, които приемали хидрохлорин, смъртността е 16,4%; 

в групата с хлорохин и макролиди - 22,2%; в тази с хидроксихлорохин -18%, а в 

групата с хидроксихлорохин и макролиди - 23,8%. 

Изводите са, че лечението с тези медикаменти увеличава риска от смърт между 

1,27 и 1,57 пъти. 

Авторите на изследването посочват, че не само, че не е била потвърдена ползата 

от лечението с хлорохин и хидроксихлорохин, но дори е било установено, че те са 

противопоказни. („Не само няма полза, но и видяхме много последователен 

сигнал за вреда", посочва единият от авторите д-р Мандип Мехра). Употребата на 

двата антималарийни медикамента срещу коронавируса намалява 

преживяемостта в болницата и се свързва с по-голяма вероятност за появата на 

аритмии, пише в публикацията. 

Резултатите показват, че лекарствата „не са полезни и може да са вредни" за 

болните от COVID-19, пише проф. Кристиан Функ-Брентано от Сорбоната в 

коментар към статията в „Лансет". 

Френски учени изтеглиха статията си за ползата от хидроксихлорохина за 

лечение на COVID-19 в комбинация с антибиотика азитромицин от електронната 

библиотека medRxiv. Те поискаха трудът им да не бъде цитиран в други 

публикации. В края на март такова лечение препоръча вирусологът Дидие Раул. 

 


